
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.novembra 2024 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad, Štefánikova trieda 60, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 1 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Mgr. Ľuboslava Macievičová 

 

Program:  
 

1. Otvorenie  

2. Návrh nového modelu fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

    Nitry na princípe právnej subjektivity  

3. Návrh Plánu práce Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

    a vzdelávanie na 1.polrok 2025 

4. Rôzne  

5. Diskusia 

6. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu. Nakoľko odbor školstva, mládeže a športu 

požiadal o prerokovanie a stanovisko k dodatku k všeobecne záväznému nariadeniu, navrhla 

doplniť program zasadnutia o predložený materiál ako bod č.3 (ostatné body sa posúvajú). 

Členovia komisie súhlasili s návrhom programu a nikto nemal námietky. 

 

K bodu 2/ 

Návrh nového modelu fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

Nitry na princípe právnej subjektivity  
RNDr. Rácová – prezentovala predložený materiál (Príloha č.1). Uviedla, že materiál je 

rozsiahly, ale ešte nie je kompletný a chýba tam ekonomická časť celého procesu zavedenia 

nového modelu a prechodu na právnu subjektivitu, nakoľko nie sú známe údaje z ministerstva 

školstva ohľadom financovania materských škôl od 1.1.2025, keď bude v platnosti novela 

zákona o financovaní materských škôl zo štátneho rozpočtu. Zdôraznila, že v našom novom 

modeli fungovania materských škôl je dôležitý proces, preto je potrebné do toho 

zainteresovať poslancov mestského zastupiteľstva a vyvolať širokú diskusiu. Navrhuje tento 

materiál dnes prerokovať a vrátiť ho odboru školstva na dopracovanie, doplnenie a zaslať ho 

všetkým zainteresovaným stranám, poslancom, materským a základným školám. Je potrebné 

o tom verejne diskutovať. 

PaedDr. Orságová – informovala, že sa zúčastnila s Ing. Belicovou z odboru ekonomiky 

a rozpočtu na pracovnom stretnutí ohľadom nového financovania v regionálnom školstve. 



Prítomní požadovali údaje k financovaniu, ale nakoľko ešte nie sú vydané nariadenia vlády – 

očakáva sa to počas decembra - ministerstvo školstva ešte nemá konkrétne čísla. Predpokladá 

sa suma na jedno dieťa materskej školy vo výške 3 145 €, zatiaľ sa pri zostavovaní rozpočtu 

robia len odhady. V rámci rozpočtu pre materské školy bude normatív na predškolákov 

navýšený – nebude samostatne vyčlenený. Plánuje sa riešiť aj otázka vyberania poplatkov za 

materské školy. V našej pripravovanej zmene teraz musíme od 1.1.2025 rozčleniť každej 

materskej škole príjmy a výdavky.  

Mgr. Halajová – upozornila, že tak, ako základné školy začínali v roku 2002 pri prechode na 

právnu subjektivitu, keď tiež nevedeli výšku normatívu, tak aj materské školy budú teraz 

musieť začať robiť úspory.  

PaedDr. Orságová – doplnila, že všetko sa v každej materskej škole musí rozdeliť na 

prenesené a originálne kompetencie, otázne je, čo sa urobí s práčovňami, s údržbou, máme 

malý koeficient na kuchyne v materských školách. 

p. Gajdošová – vysvetlila, že ministerstvo školstva pošle finančné prostriedky regionálnemu 

úradu školskej správy, ten ich pošle Mestu, referentka pre ekonomiku materských škôl urobí 

rozpis na jednotlivé materské školy podľa počtu detí. Finančný odbor bude robiť analytiku. 

RNDr. Rácová – podotkla, že keď budeme vedieť ekonomickú časť, doplníme tam podľa 

sumy 3 145 € na jedno dieťa, otázne je tiež, ako sa bude financovať ten zvyšok, ktorý bude 

chýbať. 

PaedDr. Orságová - uviedla, že to bude musieť dofinancovať Mesto ako zriaďovateľ. 

RNDr. Rácová – zdôraznila na základe tohto poznatku potrebu prerokovať materiál 

s komisiou pre financovanie a informovala sa, či to bolo prerokované s vedúcim odboru 

ekonomiky Ing. Danišom. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že rokovala o návrhu nového modelu fungovania materských 

škôl s Ing. Danišom, ktorý mal však iný návrh a to zlúčiť materské školy so základnými 

školami. Odbor školstva postupoval podľa odporúčania a uznesenia komisie školstva 

a vypracoval tento model prechodu materských škôl na právne subjekty. 

p. Gajdošová – podotkla, že v prípade, ak by materské školy prešli pod základné školy, by 

Mesto nemalo s nimi problémy, ale by boli súčasťou základných škôl. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že bola aj myšlienka vytvoriť podobný model, ako sme mali 

v minulosti správu materských škôl, ale táto organizácia bola zrušená, nakoľko nemala oporu 

v zákone. Podľa vyjadrenia Dr. Hajdúkovej z ministerstva školstva takáto organizácia nemá 

žiadne kompetencie a ani nie je pre ňu vytvorená forma v školskom zákone. 

Mgr. Macievičová – podotkla, že v prípade jednej organizácie zriadenej Mestom kompetencia 

starostu alebo primátora nie je prenosná, musela by byť táto organizácia celá platená Mestom. 

Má to takto aj Trenčín, ale budú  to musieť riešiť, lebo je to v rozpore so zákonom 

RNDr. Rácová – navrhla uskutočniť spoločné stretnutie za prítomnosti vedenia mesta, 

poslancov, dotknutých komisií mestského zastupiteľstva, riaditeliek materských škôl 

a základných škôl, na ktorom by sa model predstavil a diskutovalo by sa o tom.  

 

Na základe návrhov komisia prijala uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  materiál Návrh nového modelu fungovania materských škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na princípe právnej subjektivity, uznesením 

č.35/2024 – KMŠaV  s c h v a ľ u j e  zámer realizovať predložený nový model fungovania 

materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na princípe právnej subjektivity, 

o d p o r ú č a  Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre  d o p r a c o v a ť 

materiál o finančnú časť a  z v o l a ť rokovanie zainteresovaných strán – vedenie mesta, 

poslanci mestského zastupiteľstva, zainteresované komisie mestského zastupiteľstva, 



zainteresované odbory mestského úradu, riaditelia materských a základných škôl. Termín 

spoločného stretnutia navrhuje na 28.11.2024 o 15.00 h 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 12,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

RNDr. Rácová – poďakovala riaditeľke Základnej školy s materskou školou, Na Hôrke 30, 

Nitra Mgr. Halajovej, ktorá bola maximálne súčinná pri zriadení elokovaného pracoviska 

v Párovských Hájoch, zrekonštruovala priestory budovy bývalého centra zdravia a 5.11.2024 

sa mohlo slávnostne uviesť do prevádzky. Poďakovala sa aj poslancom, ktorí podporili túto 

myšlienku. 

Mgr. Halajová – uviedla, že sa stretla s veľkou podporou rodičov a deti sa na tieto nové 

priestory tešia. 

 

Mgr. Halajová sa ospravedlnila zo zasadnutia komisie. 

 

K bodu 3/ 

Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov č.1 až 8. 

RNDr. Rácová – uviedla materiál (Príloha č.2), podotkla, že zvýšením poplatkov sa situácia 

v základnej umeleckej škole zastabilizuje, ale negatívom bude to, že sa zníži dostupnosť pre 

deti zo sociálne slabších rodín. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že po konzultácii s inými mestami to vyzerá tak, že základné 

umelecké školy budú dostávať financie na základe nižšieho koeficientu ako je doteraz a aj to 

napriek navrhovanému zvýšeniu poplatkov nebude stačiť.  

RNDr. Rácová – navrhla najbližšie pozvať si pani riaditeľku našej základnej umeleckej školy  

na zasadnutie komisie, ale zdôraznila, že teraz je potrebné materiál schváliť, aby si škola 

mohla zostaviť rozpočet na budúci rok. Upozornila, že základná umelecká škola sa bude 

musieť rozhodnúť, koľko detí prijme, lebo to si vyžaduje aj náklady na personálne 

zabezpečenie a Mesto nebude môcť zachraňovať a dofinancovávať nepovinné vzdelávanie.  

Mgr. Špoták – podotkol, že koeficient klesá, podielové dane nestúpajú, tohto polroka sa to 

netýka, máme čas sa tomu venovať aj decembri a toto zvýšenie poplatkov by bolo od 

februára. 

RNDr. Rácová – uviedla, že už tento navrhovaný poplatok je vysoký, hoci je to potrebné 

zvýšiť, ale ďalšie zvýšenie by už bolo neúnosné a to nepodporí. 

doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – porovnávala navrhované zvýšenie poplatkov s poplatkami 

v súkromných základných umeleckých školách, ktoré boli vyššie. 

Mgr. Špoták – navrhol, či by sa nemohli potom poskytnúť deťom zo sociálne slabších rodín 

nejaké úľavy. 

p. Gajdošová – uviedla, že zákon to umožňuje, ale len v prípade rodín v hmotnej núdzi na 

základe dokladu z ÚPSVaR. 

 

Následne komisia prijala k materiálu uznesenie:  

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Návrh Dodatku č.9 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry         

č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských 

výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 



dodatkov  č.1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, a 8 a uznesením č.36/2024 – KMŠaV    o d p o r ú č 

a   Mestskému zastupiteľstvu   v   Nitre   u z n i e s ť  s a   n a    v y d a n í    Dodatku č.9 

k Všeobecne záväznému nariadeniu  Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú 

úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach 

a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8.   
Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 8,  proti: 0 ,  zdržal sa: 3   

 

K bodu 4/ 

Plán práce Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie 

na 1.polrok 2025 

Predsedníčka komisie predložila členom návrh Plánu práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, 

školstvo a vzdelávanie na 1.polrok 2025 (Príloha č.3). Uviedla, že predkladáme všeobecné 

body do plánu práce komisie a pred každým zasadnutím sa navrhujú konkrétne materiály na 

prerokovanie podľa aktuálnej potreby členov komisie a OŠMaŠ . 

 

Komisia následne prijala uznesenie: 

 

Komisia     Mestského     zastupiteľstva    v    Nitre   pre   mládež,   školstvo    a   vzdelávanie    

p r e r o k o v a l a  návrh Plánu práce Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, 

školstvo  a  vzdelávanie   na  1. polrok  2025  a  uznesením č.37/2023  – KMŠaV  o d p o r ú 

č a   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  s c h v á l i ť  Plán práce Komisie Mestského 

zastupiteľstva  v Nitre pre mládež, školstvo  a vzdelávanie  na 1.polrok 2025. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,  proti: 0,  zdržal sa: 0. 

 

K bodu 5/ 

Rôzne  

 

RNDr. Rácová – pripomenula spoločné prerokovávanie materiálu o návrhu nového modelu 

fungovania našich materských škôl dňa 28.novembra 2024 o 15.00 h. 

 

Členovia komisie sa zhodli na zorganizovaní vianočného zasadnutia dňa 10.decembra 2024 

o 16.00 h (presunuté zo 4.12.2024). 

 

K bodu 6/ 

Diskusia 

 

Nikto z členov komisie nemal samostatný diskusný príspevok. 

 

K bodu 7/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

......................................                                           ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.11.2024  

 

 

Uznesenie č.35/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

materiál Návrh nového modelu fungovania materských škôl v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry na princípe právnej subjektivity 

s c h v a ľ u j e   

zámer realizovať predložený nový model fungovania materských škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na princípe právnej subjektivity   

o d p o r ú č a   

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre   

d o p r a c o v a ť  

materiál o finančnú časť   

z v o l a ť  

rokovanie zainteresovaných strán – vedenie mesta, poslanci mestského zastupiteľstva, 

zainteresované komisie mestského zastupiteľstva, zainteresované odbory mestského 

úradu, riaditelia materských a základných škôl. Termín spoločného stretnutia navrhuje 

na 28.11.2024 o 15.00 h 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.11.2024  

 

 

Uznesenie č.36/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

Návrh Dodatku č.9 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov  č.1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, a 8 

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre    

u z n i e s ť  s a   n a    v y d a n í     

Dodatku č.9 k Všeobecne záväznému nariadeniu  Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady 

v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8.   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.11.2024  

 

 

Uznesenie č.37/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

návrh Plánu práce Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo        

a  vzdelávanie   na  1. polrok  2025 

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

Plán práce Komisie Mestského zastupiteľstva  v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie  na 1.polrok 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


